
Opsamling fra gruppearbejdet i workshoppen: 
Lad os dyrke talenterne – talentudviklingens uforløste potentiale 

Hvordan hjælpes vi ad med at fremme talentudviklingen på erhvervsskolerne? 
• Ved at italesætte de forskellige boglige og faglige talenter i folkeskolen 
• Talent skal anerkendes på skole og i virksomhed – men det behøver ikke være som konkurrence

• Hellere redefinering af talent end konkurrence
• Vi skal skabe øget kendskab til ATU / Et erhvervstalentprogram i vest 

Hvilke udfordringer – hvis nogle – møder talentudviklingen på erhvervsskolerne? 
• Fungerer bedst ift. ”fag-faglige” fag, men udfordring det kan give udfordringer ift. volumen
• Lav mobilitet blandt eleverne 
• Vanskeligt at finde tid ift. presset skoleskema og fuld arbejdsuge, når lærling/elev er i oplæring
• Nyt mindset er nødvendigt blandt erhvervsskolelærerne (og måske også virksomhederne)
• Økonomi – mangel på penge 

• Vrimmel af prioriterede områder – der er mange ting, som erhvervsskolerne skal tilbyde
• I grundskolen ser man ikke erhvervsuddannelser som et sted for talentudvikling og talentfulde elever 

Hvor identificerer I de største potentialer til at arbejde med kulturændringer og bedre trivsel på de erhvervsskoler I 
repræsenterer eller samarbejder med? 
• Arbejdet med at skabe fællesskaber og elevmiljøer 
• I relationen mellem lærer og elev 

I dette dokument følger opsamlingen fra det gruppearbejde, der var på årsmødeworkshoppen om talentudvikling på 
erhvervsuddannelserne. Det betyder, at følgende er deltagernes idéer, som de har fået i gruppearbejdet. 


